
 

Svaz zdravotních pojišťoven ČR 

 

 

 

Prohlášení Svazu zdravotních pojišťoven ČR k situaci financování nemocnic  

Změnit úhradovou vyhlášku těsně před koncem roku není možné  

Ředitelé zdravotních pojišťoven v úterý 17. září 2013 na jednání s ministrem zdravotnictví Martinem 

Holcátem a jeho náměstkem Petrem Noskem k situaci financování nemocnic potvrdili, že není možno  

v průběhu roku 2013 měnit vydanou úhradovou vyhlášku, jež určuje způsob úhrady zdravotních služeb 

v letošním roce. Jak z pohledu zákona, tak i s ohledem na ekonomickou bilanci není možné nyní 

měnit podmínky, které vyhláška nastavuje. 

Ředitelé zdravotních pojišťoven informovali vedení ministerstva zdravotnictví, že postupně dokončují 

jednání se zdravotnickými zařízeními o vyúčtování roku 2012. V odůvodněných případech navyšují jak 

paušál za úhradu zdravotních služeb, tak i snižují případné regulační srážky. Případně zvyšují  

i zálohové platby všude tam, kde je v regionu výrazný nárůst pojištěnců nebo výrazný nárůst 

uznaných provedených zdravotnických výkonů. Za 1. pololetí došlo tímto způsobem za zdravotní 

pojišťovny, sdružené v SZP ČR, k navýšení úhrad u nemocnic o téměř 9 procent oproti roku 2012. 

Co se týče příštího roku, obdržely zdravotní pojišťovny zprávu o pravděpodobném posunutí schvalování 

zdravotně-pojistných plánů o jeden měsíc. Do té doby by měly být známy parametry návrhu úhradové 

vyhlášky, ale současně by měl být také garantován nárůst platby za státem hrazené pojištěnce, který by se 

měl promítnout do příjmů zdravotního pojištění v roce 2014. V návaznosti na tuto informaci proto ředitelé 

zdravotních pojišťoven očekávají případnou změnu metodiky zpracování zdravotně-pojistných plánů na rok 

2014. 

Zaměstnanecké zdravotní pojišťovny konstatují, že do zdravotně-pojistných plánů na příští rok lze 

zapracovat pouze takovou výši příjmů, která bude věrohodně odpovídat nastavené úrovni plateb 

státu a ostatním parametrům systému, včetně nárůstu ostatních plateb pojistného. Takto věrohodné 

zdroje jsou zdravotní pojišťovny připraveny plánovat v souladu s metodikou do úhrad za zdravotních služeb 

pro rok 2014. Deklarují zároveň, že při navýšení příjmové stránky není žádný důvod nepoužít plně 

tyto zdroje k adekvátnímu navýšení úhrad zdravotních služeb nejen nemocnicím, ale celému 

systému ve všech případech, kdy je to potřebné. Toto může být ovšem provedeno pouze  

za předpokladu skutečného navýšení příjmů zdravotních pojišťoven z pojistného. 
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